

Launch of “Al Faisal Al Baladi Holding”

A strategic partnership between two of the largest Qatari companies to add value to the local and regional market, enhancing food security and innovation in several key sectors

Press Release

3rd November 2024, Doha – Qatar: Senyar Trading & Distribution Company and Al Baladi Holding are pleased to announce the launch of their strategic partnership under the name of “Al Faisal Al Baladi Holding”. The launch ceremony was attended by H.E. Sheikh Faisal bin Qassim Al Thani, Chairman of Al Faisal Holding, and H.E. Mr. Mohammed Abdullah Al Attiyah, Chairman of Al Baladi Holding. This partnership aims to provide added value to the Qatari and regional markets, and to enhance the role of Qatari companies in supporting and developing the local economy in line with Qatar National Vision 2030.

Within this partnership, a strong economic icon was established under the name "Al Faisal Al Baladi Holding Group", capable of implementing huge projects across the MENA region in a number of different vital sectors, especially livestock and agricultural production projects, which contributes to supporting food security and enhancing livestock in a sustainable manner. In addition, the retail sector constitutes a significant part of the Company's activities.

Al Faisal Al Baladi Holding Group Holding includes Al Faisal Al Baladi Holding LLC, based in Qatar, Al Faisal Al Baladi Group for Malls Management and Operations, based in Egypt, and Al Faisal Al Baladi Holding, based in the Sultanate of Oman. As well as livestock and agricultural production, these companies will operate in several diverse sectors including distribution and wholesale, manufacturing, hospitality and hotels, restaurants, food and beverages, with the retail sector also constituting a significant area of focus. Through these activities, they will seek to meet the growing demand for innovative products and solutions, while supporting sustainable economic development in Qatar and the region.

Commenting on this announcement, H.E. Sheikh Faisal Bin Qassim Al Thani, Chairman of Al Faisal Holding, stated: “I am pleased to witness the formation of this strategic partnership that represents the development of the private sector in Qatar and enhances its ability to compete through cooperations built on solid foundations. This partnership is a realization of Qatar Vision 2030 of empowering the private sector and enhancing its contribution to the local economy. I wish both parties success in this promising partnership.”

H.E. Mr. Mohammed Abdullah Al Attiyah, Chairman of Al Baladi Holding and Chairman of Al Faisal Al Baladi, said: “We are delighted with this cooperation which opens new horizons for growth and expansion. Al Baladi Holding has achieved remarkable successes in recent years, and this partnership comes to underpin our position in the market and expand the scope of our activities. We hope that Al Faisal Al Baladi Holding will contribute to the development of successful and innovative projects that will be a source of pride for everyone.”

H.E. Sheikh Mohammed bin Faisal Al Thani, Vice Chairman of Al Faisal Al Baladi Holding, added: “We share common goals, integrated resources, and expertise with Al Baladi Holding. Through this partnership, we will achieve integration and synergy in diverse businesses to maximize value for all parties, including consumers and investors, which will benefit all stakeholders and contribute to achieving a positive impact across every level.”

Mr. Abdullah Mohammed Al Attiyah, Vice Chairman of Al Baladi Holding, said: “Undoubtedly, the stability of the Qatari economy, the diversity of investment opportunities, and the positive business environment, have all contributed to Al Baladi Holding’s market leading position. We look forward to this partnership with confidence in its promise to help build a bright future”

Mr. Tarek Mahmoud Al Sayed, Board Member of Al Faisal Al Baladi Holding, added: “Food security projects hold special importance, especially in their comprehensive and sustainable concept, which constitute an essential part of our future strategy. We seek to play a pivotal role in the region through livestock and agricultural production projects, as we currently own a number of livestock and agricultural production companies in Qatar and Oman, and we plan to expand and launch new projects in a number of countries in the region and North Africa. This will support Al Faisal Al Baladi in becoming a leading company in achieving food security at the regional level.”

Mr. Hany Al Sayyadi, CEO and Board Member of Al Faisal Al Baladi Holding, concluded by saying: “This partnership strengthens our diversified investment portfolio and facilitates the expansions of our presence in regional and global markets. Our vision is to achieve a strong presence in the Middle East region, by focusing on innovation and quality in all our sectors. This partnership is a natural extension of the vision of both companies to enhance economic integration and contribute to driving development in Qatar and the region.”

Al Faisal Al Baladi plans to expand its business activities in regional and global markets, by utilizing the diverse investment opportunities represented by the manufacturing, hospitality and retail sectors. The Group’s current portfolio includes more than 30 leading companies in their fields, including Al Baladi and Al Baladi Express Markets, Al Wajba Dairy and Juice Factory, City Limousine Company, in addition to a number of restaurants and companies in the food sector, and many others.

-Ends-

إطلاق مجموعة "شركات الفيصل البلدي القابضة" شراكة استراتيجية بين اثنتين من كبرى الشركات القطرية تضيف قيمة نوعية للسوق المحلي والاقليمي تعزيز الأمن الغذائي والابتكار في عدة قطاعات رئيسية

بيان صحفي

3 نوفمبر 2024، الدوحة – قطر: أعلنت شركة سنيار للتجارة والتوزيع وشركة البلدي القابضة عن إطلاق شراكتهما الاستراتيجية تحت مسمى **مجموعة شركات الفيصل البلدي القابضة**، خلال حفل خاص حضره سعادة الشيخ فيصل بن قاسم آل ثاني، رئيس مجلس إدارة الفيصل القابضة، وسعادة السيد محمد عبدالله العطية، رئيس مجلس إدارة البلدي القابضة. تهدف هذه الشراكة إلى تقديم استثمارات نوعية للأسواق القطرية والإقليمية، وتجسيد دور الشركات المحلية في دعم الاقتصاد الوطني وتنميته بما يتماشى مع رؤية قطر 2030.

وفي إطار هذا التحالف تم إنشاء ركيزة اقتصادية قوية تحت مسمى "مجموعة الفيصل البلدي القابضة" قادرة على تنفيذ مشاريع ضخمة على مستوى الشرق الاوسط وشمال افريقيا في عدد من القطاعات الحيوية المختلفة، وبشكل خاص مشاريع الإنتاج الحيواني والزراعي، مما يسهم في دعم الأمن الغذائي وتعزيز الثروة الحيوانية بشكل مستدام. بالإضافة إلى ذلك، يشكل قطاع تجارة التجزئة جزءاً هاماً من نشاطات الشركة.

تضم مجموعة شركات الفيصل القابضة كل من "شركة الفيصل البلدي القابضة ذ.م.م" ومقرها قطر، "شركة الفيصل البلدي جروب لإدارة وتشغيل المراكز التجارية" ومقرها مصر، و"شركة الفيصل البلدي القابضة" ومقرها سلطنة عُمان. وستقوم هذه الشركات بالعمل في عدد من القطاعات المتنوعة وهي الانتاج الحيواني والزراعي، التوزيع وتجارة الجملة، التصنيع، تجارة التجزئة، الضيافة والفنادق، المطاعم والأغذية والمشروبات. وستسعى من خلال أنشطتها الى تلبية الطلب المتزايد على منتجات وحلول مبتكرة، إلى جانب دعم التنمية الاقتصادية المستدامة في قطر والمنطقة.

وفي هذه المناسبة، علق **سعادة الشيخ فيصل بن قاسم آل ثاني**، رئيس مجلس إدارة الفيصل القابضة: "يسرني أن أشهد هذه الشراكة الاستراتيجية التي تمثل تطور القطاع الخاص في قطر، وتعزز قدرته على المنافسة من خلال تحالفات مبنية على أسس متينة. هذه الشراكة هي تجسيد لرؤية قطر 2030 في تمكين القطاع الخاص وتعزيز مساهمته في الاقتصاد الوطني. أتمنى للطرفين التوفيق والنجاح في هذه الشراكة الواعدة".

من جانبه، قال **سعادة السيد محمد عبدالله العطية**، رئيس مجلس إدارة البلدي القابضة ورئيس مجلس مدريين شركة الفيصل البلدي: "نحن سعداء بهذا التحالف الذي يفتح لنا آفاقاً جديدة للنمو والتوسع. لقد حققت البلدي القابضة نجاحات ملحوظة في السنوات الأخيرة، وتأتي هذه الشراكة لتعزيز مكانتنا في السوق وتوسع نطاق أنشطتنا. نأمل أن تسهم شركة الفيصل البلدي القابضة في تطوير مشاريع ناجحة ومبتكرة تكون مصدر فخر للجميع".

وأضاف **سعادة الشيخ محمد بن فيصل آل ثاني**، نائب رئيس مجلس مدريين شركة الفيصل البلدي القابضة: "تجمعنا مع البلدي القابضة أهداف موحدة وتكاملاً في الموارد والخبرات. من خلال هذه الشراكة، سنحقق تكاملاً وتأزراً في الأعمال المتنوعة لتعظيم القيمة لجميع الأطراف، بما في ذلك المستهلكين والمستثمرين مما سيعود بالنفع على جميع أصحاب المصلحة، ويساهم في تحقيق أثر إيجابي على كافة المستويات".

وقال السيد **عبدالله محمد العطية**، نائب رئيس مجلس إدارة البلدي القابضة: " لا شك أن استقرار الاقتصاد القطري، وتنوع الفرص الاستثمارية، وبيئة الأعمال الإيجابية، جميعها لعبت دوراً رئيسياً في ترسيخ مكانة البلدي القابضة كشركة رائدة في السوق والان نحن نطلع بثقة الى هذه الشراكة ونتطلع إلى بناء مستقبل مشرق".

وفي هذا السياق، أضاف السيد **طارق محمود السيد**، عضو مجلس مديرين الفيصل البلدي القابضة، قائلاً: "نولي أهمية خاصة لمشاريع الأمن الغذائي بمفهومها الشامل والمستدام، والتي تشكل جزءاً أساسياً من استراتيجيتنا المستقبلية. نسعى لأن نلعب دوراً محورياً في المنطقة من خلال مشاريع الإنتاج الحيواني والزراعي، إذ نمتلك حالياً عدداً من شركات الإنتاج الحيواني والزراعي في قطر وعمان، كما نخطط للتوسع وإطلاق مشاريع جديدة في عدد من دول المنطقة وشمال افريقيا، لتكون الفيصل البلدي الشركة الرائدة في تحقيق الأمن الغذائي على مستوى المنطقة."

واختتم السيد **هاني الصيادي** الرئيس التنفيذي وعضو مجلس مديرين الفيصل البلدي القابضة قائلاً: " تعزز هذه الشراكة محفظتنا الاستثمارية المتنوعة وتتيح لنا توسيع وجودنا في الأسواق الإقليمية والعالمية. تكمن رؤيتنا في تحقيق تواجد قوي في منطقة الشرق الأوسط، من خلال التركيز على الابتكار والجودة في جميع قطاعاتنا وتعد هذه الشراكة امتداداً طبيعياً لرؤية الشركتين في تعزيز التكامل الاقتصادي والمساهمة في دفع عجلة التنمية في قطر والمنطقة."

وتخطط الفيصل البلدي لتوسيع نشاطها التجاري في الأسواق الإقليمية والعالمية، من خلال استغلال الفرص الاستثمارية المتنوعة التي تمثلها قطاعات التصنيع والضيافة وتجارة التجزئة. وتشمل محفظة المجموعة الحالية ما يزيد عن 30 شركة رائدة في مجالاتها، بما في ذلك اسواق البلدي والبلدي اكسبرس ، مصنع الوجبة للألبان والعصائر، وشركة سيتي ليموزين، إلى جانب عدد من المطاعم والشركات في قطاع الأغذية وغيرها العديد.

#انتهى#

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع

السيد فهد صدرالدين
رئيس تطوير الاعمال
موبايل:

+974 5523 3142

البريد الالكتروني

fahed.sadereddin@alfaisalalbaladiholding.com

For further information, please contact:

Mr. Fahed Sader Eddin- Business Development Director

Mobile: +974 5523 3142

Email: fahed.sadereddin@alfaisalalbaladiholding.com